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Biologische of agro-ecologische land- en tuinbouw  -  Definitieve PAS-regeling

De impact van de stikstofproblematiek op het omgevingsvergunningenbeleid en het nog 
steeds uitblijven van een definitieve PAS-regeling (PAS: Programmatische Aanpak 
Stikstof) blijft voor enorme onrust zorgen in de land- en tuinbouwsector. In die optiek 
trok zopas ook ‘Voedsel Anders’, een groeiende Vlaamse beweging voor agro-ecologie, 
aan de alarmbel. De huidige PAS-voorstellen zoals die nu in grote lijnen bekend zijn, 
drijven volgens deze beweging onze Vlaamse landbouwers richting investeringen in 
ammoniakemissiearme (AEA)-stallen en bijgevolg ook schaalvergroting.

Deze beweging heeft een punt wanneer ze stelt dat precies dat soort beleid in het 
verleden geleid heeft tot de talrijke problemen waarin we momenteel verzeild zijn 
geraakt. Tegelijkertijd wil dat ook zeggen dat kleine(re), waaronder veel biologische of 
agro-ecologische, land- en tuinbouwbedrijven waar circulair werken en grond-
gebondenheid centraal staan, de tol dreigen te betalen en een probleem moeten oplossen 
waarvan zij niet de grootste veroorzakers zijn.

Dergelijk toekomstperspectief stemt niet overeen met een beleid dat uitgaat van 
rechtvaardigheid en billijkheid. Integendeel, met dat voorstel zullen enkel de groten 
overblijven en groter worden, en dreigt de doodsteek voor onze kleine Vlaamse familiale 
land- en tuinbouwbedrijven. Bovendien tonen studies in Nederland intussen al aan dat 
het voornamelijk of louter focussen op het investeren in AEA-stallen uiteindelijk tot veel 
weggegooid geld lijkt te leiden.[1]

1. Op welke wijze zal de Vlaamse Regering bij de uitvaardiging van de definitieve 
Vlaamse PAS-regeling ervoor zorgen dat de leefbaarheid van onze kleine familiale 
biologische of agro-ecologische land- en tuinbouwbedrijven verzekerd zal blijven?

2. In welke mate zal de Vlaamse Regering in een transitiefonds of andere 
steunmechanismen voorzien die onze Vlaamse landbouwers financieel kunnen 
ondersteunen en begeleiden richting duurzame keuzes, waarbij de keuze voor een 
alternatief stikstofarm(er) pad voor hen haalbaar en mogelijk wordt?

[1] https://eenvandaag.avrotros.nl/item/krimp-veestapel-lijkt-onontkoombaar-want-
tovervloeren-voor-minder-stikstofuitstoot-werken-niet-goed/.

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Hilde Crevits (157), Zuhal Demir (271).
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ZUHAL DEMIR 
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD
op vraag nr. 271 van 14 december 2021
van ELS STERCKX

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door Hilde Crevits, Viceminister-
president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van Economie, Innovatie, Werk, 
Sociale economie en Landbouw.


